
Hillerød den 08.11.2013 

Spørgsmål på baggrund af borgermødet onsdag denn6 november 2013 på 

Nordsjælland Hospital. 

 

1. PÅ hvilken baggrund er der taget beslutning om, at der KUN skal være 2 

centrale sterilcentraler i Region H? 

2. Hvilke overvejelser er der gjort i forbindelse med planlægning af et AKUT 

kirurgisk super Sygehus , uden en sterilcentral? 

3. Har der været undersøgt ( erfarings materiale) fra udlandet, hvor tendensen 

går i retning af at de store centrale sterilcentraler , går tilbage til decentrale 

funktioner? 

4. En undren over, at de andre regioner i Danmark, vælger at der skal være 

sterilcentraler i de nybyggede super sygehuse. 

5. Er der udarbejdet økonomiske beregninger over etableringen, det rentable i 

disse 2 store centraler? Herunder indkøb af min. 1/3 flere kirurgiske 

instrumenter, instrument containere til hver kirurgisk instrumentbakke, 

transportvogne til kirurgiske instrumenter samt lastbiler? 

6. Er der beregnet CO2 bæredygtigheden i forhold til kørslen fra de to centrale 

sterilcentraler og modtage hospitalerne? 

7. Konsekvenserne af ovenstående er nedlæggelse af arbejdspladser i nær 

miljøet 

8. Undren over den øgede transport udfordring på Hillerød trafikvej til og fra 

Herlev. Hvad gør vi i tilfælde af forskellige vejrlig, der gør vejene 

ufremkommelige? 

I er altid meget velkomne til at få uddybet spørgsmålene, og til hver en tid at vende 

tilbage til os. 

Med venlig hilsen 

Marianne Skaaning Dam  Helle Hvidtfeldt Sørensen 

Skjoldsvej 31A                      Båstrupvej 335 

3000 Helsingør, telefon 41629677                     3480 Fredensborg, tlf: 23963435 


